

**Canadian Association for Research in Early Childhood / Association canadienne de
recherche en petite enfance**

**2025 Annual Report
Rapport annuel 2025**

2025 Annual General Meeting
12:15pm - 1:30pm (Eastern) on June 1, 2025
In-Person at George Brown College (Waterfront Limberlost Place, 731)
Virtual Attendance on Zoom
(Zoom ID: 986 7261 1854; Passcode: 914091)

Assemblée générale annuelle 2025
12 h 15 à 13 h 30 (heure de l'Est), le 1^{er} juin 2025
En personne au George Brown College (Waterfront Limberlost Place, salle 731)
Participation virtuelle sur Zoom
(ID Zoom: 986 7261 1854; Code d'accès: 914091)

Table of Contents

Overview.....	4
2024 - 2026 Executive Committee Members.....	4
Administrative Updates.....	4
Transition from Special Interest Group to Association within the Canadian Society for the Study of Education (CSSE).....	4
Anticipated Activities in 2025-2026.....	4
Executive Committee Election.....	4
Compensation for French Translation.....	5
2025 CAREC Annual General Meeting.....	5
Preliminary Agenda.....	5
Executive Committee Reports.....	6
Membership (prepared by Emily Ashton and Nicole Land, Co-Presidents).....	6
Finance (prepared by Laurel Donison and Lisa Johnston, Secretary Treasurers).....	6
Website and Communications (prepared by Tatiana Zakharova-Goodman, Communications Director).....	6
Main Conference at CSSE/Congress (prepared by Emily Ashton and Nicole Land, Co-Presidents).....	7
Pre-Conference (prepared by Alex Berry and Nancy van Groll, Co-Vice Presidents).....	7
Graduate Student Research Awards (prepared by Iris Berger, Past President).....	8
Online Graduate Student Events (prepared by Alex Berry).....	8
Proposed Amendments to the CAREC Constitution.....	10
Member-at-Large Positions.....	10
Voting Process for Annual General Meetings.....	10
Graduate Research Awards Committee.....	10
Executive Committee Elections Process.....	10
Appendix A: CAREC Executive Committee Nomination Information.....	11
Aperçu.....	12
Membres du comité exécutif 2024-2026.....	12
Mises à jour administratives.....	12
Transition de groupe d'intérêt spécial à association au sein de la SCÉÉ.....	12
Activités prévues en 2025-2026.....	12
Élection du comité exécutif.....	12
Rémunération pour la traduction en français.....	13
Assemblée générale annuelle de 2025.....	13
Ordre du jour préliminaire.....	13
Rapports du comité exécutif.....	14
Adhésion.....	14
Finances.....	14
Site web et communications.....	14
Conférence principale au Congrès de la SCÉÉ.....	15

Préconférence.....	15
Prix de recherche étudiants aux cycles supérieurs.....	16
Événements en ligne étudiants diplômés.....	16
Modifications proposées à la constitution.....	18
Postes de membres sans portefeuille.....	18
Processus de vote.....	18
Comité des prix étudiants aux cycles supérieurs.....	18
Processus d'élection.....	18
Annexe A: Informations sur les mises en candidature au comité exécutif de l'ACRPE...	19

Overview

2024 - 2026 Executive Committee Members

The current CAREC Executive Committee was approved during the 2024 Annual General Meeting. As per the CAREC Constitution, all terms on the Executive Committee are for a two year tenure. All current Executive Committee Members have served this year (2024-2025) and have confirmed their intent to continue for the 2025-2026 term.

Co-Presidents: Emily Ashton (emily.ashton@unb.ca) and Nicole Land (nland@torontomu.ca)

Co-Vice Presidents: Alex Berry and Nancy van Groll

Past President: Iris Berger

Secretary/Treasurers: Laurel Donison and Lisa Johnston

Communications Director: Tatiana Zakharova-Goodman

Graduate Student Representatives: Negar Khodarahmi, Kwang Dae (Mitsy) Chung, and Wei Mao

Members-at-Large: Alexandra Paquette (French Representative), Jessica Prioletta, Allison Tucker, and Harini Rajagopal

Administrative Updates

Transition from Special Interest Group to Association within the Canadian Society for the Study of Education (CSSE)

This year, CAREC has continued its efforts to transition from a Special Interest Group (SIG) under CATE to becoming an Association within CSSE. The following steps have been completed to date:

- June 12, 2024: At the CATE AGM, a motion was passed unanimously, with no objections, to support CAREC in pursuing CSSE Association status.
- November 6, 2024: The CSSE Board of Directors unanimously approved CAREC's application for Association status, with no objections.

The final step in this process is a vote by the general CSSE membership at the upcoming CSSE AGM, scheduled for June 2, 2025, from 12:15–1:30 PM in Room 240-241, Waterfront Daniels Building. All CAREC members are welcome to attend and vote.

Anticipated Activities in 2025-2026

Executive Committee Election

The term for the current CAREC Executive Committee ends in Spring 2026. Elections for the 2026-2028 Executive Committee will be held before the 2026 Annual General Meeting at CSSE/Congress 2026 and will be verified during that meeting.

At the end of each two year term, the Vice President(s) transition to the President(s) role for a two year tenure. Outgoing President(s) fill the Past President role for a two year term.

All other Executive Committee roles including Vice President, Secretary, Treasurer, Communications Director, 3 Graduate Student Representatives, and 4 Members-at-Large will be up for election in 2026.

A process for Executive Committee elections is detailed in this document. This will be discussed and voted on at the Annual General Meeting. The Executive Committee Elections Sub-Committee was chaired by Jessica Priolella (Member-at-Large). Harini Rajagopal (Member-at-Large), Lisa Johnston (Secretary Treasurer), and Alicja Frankowski (CAREC member in good standing) served on this sub-committee.

Compensation for French Translation

CAREC intends to allocate funds for French translation of documents (ex. Constitution, Annual Reports) beginning in 2025-2026. Previously, translation has been unpaid and completed by Executive Committee members.

2025 CAREC Annual General Meeting

The 2025 CAREC Annual General Meeting will be held from 12:15pm - 1:30pm (Eastern) on June 1, 2025. In-person participation (at George Brown College in Waterfront Limberlost Place room 731) and online participation (on Zoom; ID: 986 7261 1854; Passcode: 914091) are available.

While we welcome everyone interested in CAREC to attend the Annual General Meeting, please note that only current registered CAREC members are eligible to vote.

Preliminary Agenda

- Welcome and overview
- Graduate Student Research Awards presentation
- Brief updates from the Executive Committee
- Discussion and voting of proposed amendments to the CAREC Constitution
- Conversation: CAREC's social media presence and online communication
- Additional conversation topics raised by CAREC members in attendance
- Closing and items to be addressed in 2025-2026

Executive Committee Reports

Membership (prepared by Emily Ashton and Nicole Land, Co-Presidents)

As of April 2025, there are 95 current registered members of CAREC.

Finance (prepared by Laurel Donison and Lisa Johnston, Secretary Treasurers)

Following the 2024 CAREC Pre-Conference, CAREC donated \$300 to the 3Ecologies Project to thank Dr. Erin Manning for providing a keynote and participating.

As of May 1, 2025 CAREC holds a \$380 balance of available/total funds.

Website and Communications (prepared by Tatiana Zakharova-Goodman, Communications Director)

A new listserv service was set up for CAREC via Mailchimp, allowing for electronic communications to be streamlined and archived, and removing a need to rely on emails from individual board members. The use of mailing service also allows persons to both subscribe and, importantly, unsubscribe from the communications. The listserv includes 167 subscribers to the newsletter.

A new website was set up for CAREC: <https://careccsse.wixsite.com/home> Between January 2025 and April 24, 2025, the website received 235 unique visitors with 838 page views. The website hosts CAREC constitution, information on CAREC student awards (including calls & past awards), information on executives, news (linked to Mailchimp archive), and calls for proposals. Additionally, information on the 2024 CAREC pre-conference event with Dr. Erin Manning was added to the website to help facilitate continued conversations.

CAREC currently has two social media accounts: on Facebook and on X (formerly, Twitter). The Executive Committee has made a decision to close the X account, and will bring the following items for discussion at the Annual General Meeting: (1) CAREC will be phasing out its presence on Meta-owned Facebook by inviting its subscribers there to join CAREC newsletter instead; (2) CAREC is open to exploring other social media channels such as LinkedIn and BlueSky. The following draft statement has been prepared for consideration:

Over the past months, we at CAREC have become more and more concerned over the role of social media, its impact and the ways the breadth of its reach is being used to divide and consume. Although social media, including Facebook, has been important in the way we share our work and initiatives with CAREC members and allies, we are in agreement with our colleagues from the FEELed Lab in that we “don’t want to continue supporting a billionaire-owned platform whose algorithms promote social media addiction and censor marginalized communities (even as we recognize the role it still plays for many people; our decision does not subscribe to purity politics!)”

As such, we will be closing CAREC account on X and, over the next month, transitioning away from Facebook as well. As we continue to think about ways of staying connected to wider CAREC community, we invite you to:

- *Subscribe to our news feed*
- *Visit CAREC website which we will continue to develop as a central hub*
- *Let us know what other ways of staying connected might work for you*

*Thank you for your support,
CAREC*

Future ideas include: continued work to build CAREC's website as a central hub of vibrant sharing and exchange of ideas; developing of CAREC logo and visual identity.

Main Conference at CSSE/Congress (prepared by Emily Ashton and Nicole Land, Co-Presidents)

CAREC utilized our full session allocation from CSSE for the 2025 Conference. Co-Presidents Emily Ashton and Nicole Land coordinated the peer-review and grouping/allocation processes for all submissions.

CAREC will host 11 multipaper sessions, 1 symposium, and the Annual General Meeting. 33 papers were accepted to multipaper sessions. All CAREC sessions are scheduled for June 1 and June 2.

CAREC accepted 11 roundtable papers and 4 poster presentations. This includes 3 multipaper submissions, 1 arts-based session, and 1 symposium that were moved to a roundtable format to ensure their inclusion. All poster and roundtable sessions for CSSE are on June 2.

There was one presenter that requested to share their work in virtual/online sessions.

CAREC received 53 total submissions for CSSE 2025. All submissions were anonymously evaluated by two peer-reviewers, except for one poster that only received a single review. The review process utilized CSSE's management platform. Peer-reviewers included registered CAREC members, those who indicated a willingness to review for CAREC while submitting proposals for the CSSE Conference, and selected subject matter experts. No reviewer was assigned more than 3 submissions and most reviewers reviewed a single submission. Formal communication with applicants, including the release of peer-review decisions, is executed by CSSE on behalf of CAREC.

Pre-Conference (prepared by Alex Berry and Nancy van Groll, Co-Vice Presidents)

The 2025 Pre-Conference extends upon the intentions of the 2024 Pre-Conference in its commitment to inciting and sustaining radical dialogues. Recognizing a question as vital to how we think and dialogue in early childhood research, the 2025 CAREC Pre-CSSE Conference

Conversations “Inciting and Sustaining Radical Dialogues in Early Childhood Research: Studying Questions” proposes a participatory context for studying questions by emphasizing discussion and experimentation around questions-in-the-making. This move away from a question already asked or understood, and toward an unfinished question, happens in explicit response to colonial politics of recognition that continue to affirm and reproduce what is already intelligible to early childhood research in Canada. Members of the Pre-Conference committee are: Emily Ashton, Alex Berry, Melissa Bishop, Whitney Blaisdell, Carolyn Bjartveit, Juliet Bushi, Mitsy Chung, Cristina Delgado Vintimilla, Teresa Humphrey, Lisa Johnston, Negar Khodarahmi, Kathleen Kummen, Nicole Land, Nidhi Menon, Veronica Pacini-Ketchabaw, Shari Smith-Ellis and Nancy van Groll.

The Pre-Conference Call for Papers focused on graduate student/early career scholars. 10 submissions were reviewed and 9 were accepted. 11 Reviewer-Chairs participated in a non-anonymized ‘critical friend’ review process. Reviewer-Chairs will join sessions during the Pre-Conference. Excluding organizers, presenters, and chairs, there are approximately 40 participant spots available for joining the Pre-Conference event. The registration fee structure for the Pre-Conference remains the same as the 2024 Pre-Conference.

Graduate Student Research Awards (prepared by Iris Berger, Past President)

Prior to opening the 2025 Graduate Student Research Awards, the CAREC Executive Board updated the adjudication criteria. This includes:

- Closely aligning selection criteria with CAREC’s mandate
- Broadening possibilities for letter of support (supervisor, committee member, mentor, subject matter expert)
- Applicants include a 2-3 page discussion of the significance, impact, implications, creativity, and meaningfulness of the research for early childhood in Canada
 - This can be multimodal (written, performative, visual, or other methods of knowledge mobilization that illustrate the impact of the research)

For the 2025 awards cycle, CAREC received nomination packages for 3 PhD graduates and 5 MA graduates (all in English). Adjudicators were selected for expertise and reviewed nominations through a non-anonymized review process.

For discussion at the 2025 AGM is a proposal to create a formal Graduate Student Research Award Committee led by the Past President. The proposed amendments to the CAREC Constitution formalize this committee and detail membership and responsibilities.

Online Graduate Student Events (prepared by Alex Berry)

Organizers: Alicja Frankowski, Ellie VanBerkel, Lisa Johnston, Allison Tucker, Alex Berry
Studying the Architectures of Questions in Early Childhood Research – January 31 & May 13.

This two-part workshop series invited grad students and early career scholars to collectively explore the inheritances, mechanics, and possibilities of questions in early childhood research.

Thinking toward the CAREC Pre-Conference, the workshops set out to study the architecture of a question as a way of corresponding/wor(l)d-building/relating within the tensions and possibilities of doing research in early childhood.

The first session, led by Alicja and Ellie, focused on exercising feminist question-making practices in response to Michael Rosen's poem, "[Don't mention the children](#)". Workshop companion materials sought to carefully situate question-making in response to colonial violences in Palestine and can be found [here](#). In the second session, participants were invited to bring along a rough/in-process research question to work with alongside others, in light of the feminist prompts for question-making from session 1.

CAREC will continue the Pre-Conference workshops next year, as participants shared an interest in gathering and thinking together ahead of the CSSE.

Session 1: 20 Participants

Session 2: 12 Participants

Proposed Amendments to the CAREC Constitution

The CAREC Constitution was approved at the 2024 Annual General Meeting. These amendments will be discussed and voted on at the 2025 Annual General Meeting.

Member-at-Large Positions

Article 5.1 has been updated to state that there are 4 Member-at-Large positions on the CAREC Executive.

Previously, Article 5.1 was stated that there were 3-4 Member-at-Large positions available. This update provides clarity by noting the exact number of positions for this role.

Voting Process for Annual General Meetings

Article 7.1 has been updated to clarify that amendments to the Constitution can be voted on by members in good standing who attend the AGM in-person or virtually (via a live web conferencing platform).

Previously, Article 7.1 included “electronic ballot” as a voting method. This voting method has been removed to ensure that all proposed amendments are discussed synchronously during the AGM before they are brought to a vote during the same AGM.

Graduate Research Awards Committee

Since 2019, the CAREC’s Graduate Student Research Awards have been determined by an ad-hoc committee led by the Past President. The proposed amendments formalize this committee and detail membership and responsibilities.

Article 5.4 has been updated to add that the Executive Committee ensures “the execution of committee tasks” in addition to the appointment of members and committee members.

Article 6.3 has been expanded to address the establishment of a Graduate Research Awards Committee. This includes:

Article 6.3.1 has been added to note that the Previous President will Chair the Graduate Research Awards Committee.

Article 6.3.3 has been added to detail the responsibilities of the Past President as Chair of the Graduate Awards Committee, describe the composition of the committee, and outline the tasks required of the committee.

Executive Committee Elections Process

Following member concerns raised at the 2024 AGM, the Executive Committee created an elections sub-committee to create a formal process for elections of CAREC Executive Committee Members. If approved, these election procedures will begin with the 2026 election

(ahead of the 2026 AGM). This Executive Committee Nomination Information will be detailed as Appendix A to the Constitution.

Several amendments are required to align with the proposed formal election process:

Articles 5.5, 5.7, 5.8, 5.9, and 5.10 have been updated to clarify that voting for these roles will take place prior to the AGM. The words “or at the annual general meeting” are removed from these articles.

Article 6.2.3 has been added to explain the role of the Vice President and Past President in organizing and carrying out Executive Committee Member elections. This article is specific to the role of the Vice President.

Article 6.3.2 mirrors Article 6.2.3. It explains the role of the Vice President and Past President in organizing and carrying out Executive Committee Member elections. This article is specific to the role of the Past President.

Section 9 outlines the Executive Committee Elections Process. Articles 9.1, 9.2, 9.3, and 9.3.1 are new additions to the Constitution.

Appendix A: CAREC Executive Committee Nomination Information

Appendix A (pages 8-10 of the Constitution) is a new document.

Appendix A provides a generic template, to be adapted for each election, detailing the Executive Committee Nomination Information shared ahead of Executive Committee elections with CAREC members and the early childhood research community in Canada.

Each Executive Committee role is described, the elections process and timeline is outlined, and a nomination form template is linked.

Aperçu

Membres du comité exécutif 2024-2026

Le comité exécutif actuel a été approuvé lors de l'AGA de 2024. Conformément à la constitution, chaque mandat est d'une durée de deux ans. Les membres actuels ont servi pendant l'année 2024-2025 et ont confirmé leur intention de poursuivre pour 2025-2026.

- Coprésidentes: Emily Ashton et Nicole Land
- Coprésidentes-vice: Alex Berry et Nancy van Groll
- Présidente sortante: Iris Berger
- Secrétaires/trésorières: Laurel Donison et Lisa Johnston
- Directrice des communications: Tatiana Zakharova-Goodman
- Représentantes des étudiantes aux cycles supérieurs: Negar Khodarahmi, Kwang Dae (Mitsy) Chung, Wei Mao
- Membres de la communauté: Alexandra Paquette (représentante francophone), Jessica Prioletta, Allison Tucker, Harini Rajagopal

Mises à jour administratives

Transition de groupe d'intérêt spécial à association au sein de la SCÉÉ

Cette année, l'ACRPE a poursuivi ses efforts afin de réaliser la transition d'un groupe d'intérêt spécial (SIG) sous l'égide de l'ACFE à une association au sein de la SCÉÉ. Les étapes suivantes ont été franchies:

- 12 juin 2024: Lors de l'AGA de l'ACFE, une motion a été adoptée à l'unanimité pour soutenir la démarche de l'ACRPE visant à devenir une association.
- 6 novembre 2024: Le conseil d'administration de la SCÉÉ a approuvé à l'unanimité la demande de l'ACRPE sans objection.

L'ultime étape est le vote des membres de la SCÉÉ lors de leur AGA, prévue le 2 juin 2025, de 12 h 15 à 13 h 30 dans la salle 240-241 du bâtiment Waterfront Daniels. Tous les membres de l'ACRPE sont invités à y assister et à voter.

Activités prévues en 2025-2026

Élection du comité exécutif

Le mandat du comité exécutif actuel prend fin au printemps 2026. Les élections du comité 2026-2028 auront lieu avant l'assemblée générale de 2026 pendant le Congrès/SCÉÉ 2026, et les résultats seront validés lors de cette rencontre.

À la fin de chaque mandat de deux ans, le/la/les vice-président(s) devient président(e.s) pour deux ans. Le/la/les président(e.s) sortant(e.s) prend(nent) alors le rôle de président(e.s) sortant(e.s).

Tous les autres postes du comité exécutif — vice-président, secrétaire, trésorier, directeur des communications, 3 représentants des personnes étudiantes aux cycles supérieurs et 4 membres de la communauté — seront soumis à une élection en 2026.

Un processus électoral est détaillé dans [ce document](#) (disponible en anglais uniquement pour le moment). Il sera discuté et soumis au vote lors de l'assemblée générale annuelle. Le sous-comité des élections était présidé par Jessica Prioletta (membre sans portefeuille), avec Harini Rajagopal, Lisa Johnston et Alicja Frankowski (membre en règle de l'ACRPE).

Rémunération pour la traduction en français

À partir de 2025-2026, l'ACRPE prévoit de réserver des fonds pour la traduction de documents en français. Jusqu'à présent, les traductions étaient faites bénévolement par des membres du comité exécutif.

Assemblée générale annuelle de 2025

L'assemblée générale annuelle de l'ACRPE aura lieu de 12 h 15 à 13 h 30 (heure de l'Est) le 1^{er} juin 2025. La participation est possible en personne (au George Brown College, salle 731 de Limberlost Place, Waterfront Campus) ou en ligne (Zoom ; ID : 986 7261 1854 ; Code d'accès : 914091).

Bien que toutes les personnes intéressées par l'ACRPE soient invitées à assister à l'assemblée générale annuelle, seuls les membres officiellement inscrits à l'ACRPE auront le droit de vote.

Ordre du jour préliminaire

- Mot de bienvenue et aperçu
- Présentation des prix de recherche pour personnes étudiantes aux cycles supérieurs
- Brèves mises à jour du comité exécutif
- Discussion et vote sur les modifications proposées à la constitution de l'ACRPE
- Discussion: présence de l'ACRPE sur les réseaux sociaux et communications en ligne
- Autres sujets de discussion soulevés par les membres présents
- Clôture et points à aborder en 2025-2026

Rapports du comité exécutif

Adhésion

En date d'avril 2025, l'ACRPE compte 95 membres inscrits.

Finances

À la suite de la préconférence de l'ACRPE 2024, l'ACRPE a fait un don de 300\$ au projet 3Ecologies en guise de remerciement pour la conférence d'ouverture de la Dre Erin Manning et sa participation.

En date du 1^{er} mai 2025, l'ACRPE dispose d'un solde total de fonds disponibles de 380\$.

Site web et communications

Un nouveau service de liste de diffusion a été mis en place via Mailchimp, permettant d'archiver les communications électroniques, et éliminant le besoin de recourir aux courriels personnels des membres du comité. Ce système permet également aux personnes de s'abonner ou de se désabonner librement. La liste de diffusion de cette infolettre compte 167 abonnés à l'infolettre.

Un nouveau site Web a été créé pour l'ACRPE: <https://careccsse.wixsite.com/home>

Entre janvier et le 24 avril 2025, le site a reçu 235 visiteurs uniques et 838 consultations de pages. Il hébergera la constitution de l'ACRPE, des informations sur les prix étudiants (incluant appels et récipiendaires précédents), la composition du comité exécutif, les nouvelles (liées aux archives Mailchimp) et les appels à propositions. L'événement de préconférence 2024 avec la Dre Erin Manning y est également présenté afin d'encourager la poursuite des échanges.

L'ACRPE gère actuellement deux comptes sur les réseaux sociaux: un sur Facebook et un sur X (anciennement Twitter). Le comité exécutif a décidé de fermer le compte X, et proposera les points suivants lors de l'assemblée générale:

1. L'ACRPE mettra fin à sa présence sur Facebook (propriété de Meta) en invitant les abonnés à s'inscrire à l'infolettre;
2. L'ACRPE est ouvert à explorer d'autres plateformes, comme LinkedIn ou BlueSky.

Une déclaration préliminaire est proposée:

“Ces derniers mois, nous nous sommes de plus en plus inquiété(e.s) du rôle des réseaux sociaux, de leur impact et de la manière dont leur portée est exploitée pour diviser et capter l'attention. Bien que les réseaux sociaux, dont Facebook, aient été utiles pour partager notre travail et nos initiatives, nous rejoignons les collègues du FEELed Lab dans leur déclaration : “nous ne souhaitons plus soutenir une plateforme détenue par des milliardaires dont les algorithmes favorisent la dépendance aux médias sociaux et censurent les communautés marginalisées (tout en reconnaissant que ces plateformes restent utiles pour plusieurs ; notre décision ne s'inscrit pas dans une logique de pureté politique)”

Ainsi, le compte de l'ACRPE sur X sera fermé, et l'ACRPE se retirera également de Facebook dans le mois à venir. Pour rester en lien avec la communauté de l'ACRPE, nous vous invitons à :

- Vous abonner à notre [infolettre](#)
- Visiter notre [site Web](#), qui deviendra un carrefour central
- Nous faire part de vos suggestions pour rester en [contact](#)

Merci pour votre soutien,
L'ACRPE"

Parmi les idées futures: continuer à développer le site Web de l'ACRPE comme espace dynamique de partage, et élaborer un logo et une identité visuelle pour l'association.

Conférence principale au Congrès de la SCÉÉ

L'ACRPE a utilisé l'ensemble de ses créneaux alloués par la SCÉÉ pour la conférence de 2025. Les coprésidentes Emily Ashton et Nicole Land ont coordonné le processus d'évaluation par les pairs ainsi que la répartition et la constitution des sessions.

L'ACRPE accueillera 11 sessions à communications multiples, 1 symposium, ainsi que l'assemblée générale annuelle. Trente-trois communications ont été acceptées pour les sessions à communications multiples. Toutes les sessions de l'ACRPE auront lieu les 1^{er} et 2 juin.

L'ACRPE a aussi accepté 11 communications pour des tables rondes et 4 présentations par affiches. Cela inclut 3 propositions à communications multiples, 1 session artistique et 1 symposium, transformés en format table ronde pour assurer leur inclusion. Toutes les sessions d'affiches et de tables rondes auront lieu le 2 juin.

L'ACRPE a reçu 53 propositions au total pour la SCÉÉ 2025. Toutes ont été évaluées anonymement par deux pairs, à l'exception d'une affiche qui n'a reçu qu'une seule évaluation. Le processus a utilisé la plateforme de gestion de la SCÉÉ. Les évaluateurs et évaluatrices comprenaient des membres inscrit(e.s) de l'ACRPE, des personnes ayant indiqué leur volonté d'évaluer lors de leur soumission à la conférence, et des expert(es) du domaine. Aucun évaluateur n'a reçu plus de 3 soumissions, et la majorité n'en a évalué qu'une. La communication formelle avec l'/les auteur(trice.s), y compris l'annonce des décisions, est effectuée par la SCÉÉ au nom de l'ACRPE.

Préconférence

La préconférence 2025 prolonge les intentions soulevées en 2024 dans son engagement à susciter et soutenir des dialogues radicaux. En reconnaissant la question comme essentielle dans la manière dont nous pensons et dialoguons en recherche sur la petite enfance, la préconférence 2025 de l'ACRPE, intitulée "Susciter et soutenir des dialogues radicaux en recherche sur la petite enfance: Étudier les questions", propose un contexte participatif pour explorer les questions en insistant sur la discussion et l'expérimentation autour des questions en devenir. Ce déplacement — de la question déjà posée vers une question inachevée — répond explicitement aux politiques coloniales de reconnaissance qui continuent de confirmer et reproduire ce qui est déjà intelligible dans la recherche sur la petite enfance au Canada.

Les membres du comité de la préconférence sont: Emily Ashton, Alex Berry, Melissa Bishop, Whitney Blaisdell, Carolyn Bjartveit, Juliet Bushi, Mitsy Chung, Cristina Delgado Vintimilla, Teresa Humphrey, Lisa Johnston, Negar Khodarahmi, Kathleen Kummen, Nicole Land, Nidhi Menon, Veronica Pacini-Ketchabaw, Shari Smith-Ellis et Nancy van Groll.

L'appel à communications de la préconférence visait les personnes étudiantes aux cycles supérieurs et les personnes chercheuses en début de carrière. Dix propositions ont été reçues, dont neuf acceptées. Onze évaluatrices ont participé à un processus d'évaluation non anonyme basé sur la critique bienveillante (critical friend). Ces personnes présideront également les sessions de la préconférence. Excluant les organisatrices et les présentateurs, une quarantaine de places sont disponibles pour participer à la préconférence. La structure tarifaire reste la même que celle de 2024.

Prix de recherche étudiants aux cycles supérieurs

Avant l'ouverture des candidatures de 2025, le comité exécutif de l'ACRPE a mis à jour les critères d'évaluation. Cela comprend:

- Un alignement renforcé avec le mandat de l'ACRPE
- Un élargissement des possibilités de lettres d'appui (superviseur, membre de comité, mentor, expert du domaine)
- Une soumission de 2 à 3 pages discutant de la signification, l'impact, les implications, la créativité et la pertinence de la recherche pour la petite enfance au Canada
- Une soumission multimodale (écrite, performative, visuelle ou autre) illustrant l'impact de la recherche

Pour le concours de 2025, l'ACRPE a reçu les dossiers de 3 diplômés au doctorat et 5 à la maîtrise (toutes en anglais). Les évaluatrices ont été choisies pour leur expertise et ont procédé à une évaluation non anonyme.

Un point à discuter lors de l'édition 2025 de l'AGA est la proposition de créer un comité officiel pour les prix de recherche étudiants, dirigé par la présidence sortante. Les amendements proposés à la constitution de l'ACRPE officialisent ce comité et en précisent la composition et les responsabilités.

Événements en ligne étudiants diplômés

Organisatrices: Alicja Frankowski, Ellie VanBerkel, Lisa Johnston, Allison Tucker, Alex Berry

Titre : *Étudier les architectures des questions en recherche sur la petite enfance* – 31 janvier et 13 mai

Cette série d'ateliers en deux volets a invité les étudiants et jeunes chercheurs à explorer collectivement les héritages, mécanismes et potentiels des questions en recherche sur la petite enfance. En lien avec la préconférence de l'ACRPE, les ateliers visaient à étudier l'architecture d'une question comme mode de correspondance, de co-construction de mondes (*wor(l)d-building*) et de relations dans les tensions et possibilités de la recherche.

La première session, animée par Alicja et Ellie, portait sur des pratiques féministes de formulation de questions, en réponse au poème *Don't mention the children* de Michael Rosen. Les documents d'accompagnement situaient cette pratique dans le contexte des violences coloniales en Palestine (ressources disponibles [ici](#)).

Dans la deuxième session, les participants ont été invités à apporter une question de recherche en cours d'élaboration pour la travailler collectivement, à la lumière des pistes féministes abordées dans la première session.

- Session 1: 20 participants
- Session 2: 12 participants

L'ACRPE poursuivra ces ateliers en lien avec la préconférence l'année prochaine, les participant(e.s) ayant exprimé un fort intérêt pour ces rencontres préparatoires.

Modifications proposées à la constitution

La constitution de l'ACRPE a été approuvée lors de l'assemblée générale annuelle de 2024. Elles seront discutées et soumises au vote lors de l'AGA de 2025.

Postes de membres sans portefeuille

L'article 5.1 a été mis à jour pour stipuler qu'il y a **quatre postes de membres de la communauté** au sein du comité exécutif de l'ACRPE.

Auparavant, l'article 5.1 indiquait qu'il y avait de 3 à 4 postes disponibles. Cette mise à jour clarifie qu'il y en a exactement quatre.

Processus de vote

L'article 7.1 a été modifié afin de préciser que les **modifications à la constitution peuvent être votées par les membres en règle** qui assistent à l'assemblée générale, en personne ou virtuellement (via une plateforme de vidéoconférence en direct).

Auparavant, l'article 7.1 mentionnait le « vote électronique » comme méthode de vote. Cette méthode a été supprimée afin que toutes les modifications proposées soient discutées en temps réel lors de l'AGA, avant d'être soumises au vote durant cette même rencontre.

Comité des prix étudiants aux cycles supérieurs

Depuis 2019, les prix de recherche étudiant(es) aux cycles supérieurs de l'ACRPE ont été attribués par un comité ad hoc dirigé par la présidente sortante. Les modifications proposées officialisent ce comité et en précisent la composition et les responsabilités.

L'article 5.4 a été mis à jour pour préciser que le comité exécutif veille à l'exécution des tâches des comités, en plus de la nomination des membres.

L'article 6.3 a été élargi pour aborder la mise en place du comité des prix de recherche:

L'article 6.3.1 précise que le/la/les président(e.s) sortant(e.s) préside ce comité.

L'article 6.3.3 détaille les responsabilités du/de la/des président(e.s) sortant(e.s) comme président du comité, décrit la composition du comité et les tâches à accomplir.

Processus d'élection

À la suite des préoccupations soulevées par les membres lors de l'AGA de 2024, le comité exécutif a formé un sous-comité électoral chargé de proposer un processus officiel pour l'élection des membres du comité exécutif de l'ACRPE. Si ce processus est approuvé, il sera

appliqué à compter de l'élection de 2026 (avant l'AGA de 2026). Les informations sur les mises en candidature feront l'objet de l'Annexe A de la constitution.

Plusieurs modifications à la constitution sont nécessaires pour harmoniser les articles avec ce nouveau processus :

- Les articles 5.5, 5.7, 5.8, 5.9 et 5.10 ont été mis à jour pour préciser que le vote pour ces postes se déroulera avant l'AGA. La mention "ou lors de l'assemblée générale annuelle" a été supprimée.
- L'article 6.2.3 a été ajouté pour expliquer le rôle des vice-présidents et présidents sortants dans l'organisation et la mise en œuvre des élections.
- L'article 6.3.2 reflète l'article 6.2.3, mais porte spécifiquement sur le rôle du/de la/des président(e.s) sortant(e.s).
- Section 9: Processus d'élection du comité exécutif. Les articles suivants ont été ajoutés: Article 9.1, Article 9.2, Article 9.3, Article 9.3.1.

Annexe A: Informations sur les mises en candidature au comité exécutif de l'ACRPE

- o L'annexe A (pages 8 à 10 de la constitution) est un nouveau document. Elle fournit un modèle générique, à adapter à chaque élection, détaillant les informations partagées aux membres de l'ACRPE et à la communauté de recherche en petite enfance au Canada au sujet des candidatures au comité exécutif.
- o Chaque rôle au sein du comité exécutif y est décrit, le processus et le calendrier électoral sont présentés, et un modèle de formulaire de mise en candidature y est lié.